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Obec bude poskytovat bezúročné půjčky 
 

O kvalitě ovzduší v naší obci bylo poslední dobou napsáno a řečeno 
mnoho. Převážně v zimních měsících bývá obec často zahalena 
v oblacích dýmu různých barev a zápachů.  
Zastupitelstvo obce by rádo motivovalo občany k výměně starých kot-
lů za nové, nízkoemisní. Na červnovém zasedání byl proto schválen 
program bezúročných půjček, které budou poskytovány jako doplněk 
další vlny kotlíkových dotací. Vzhledem k tomu, že dotace jsou vyplá-
ceny až zpětně, po realizaci výměny kotle, je cílem obecních bezúroč-
ných půjček pomoci žadatelům překlenout období mezi realizací a 
proplacením dotace.  
Zde je výčet hlavních podmínek programu: 
 Vyplnění formuláře žádosti (ke stažení na stránkách obce nebo 

v tištěné podobě k dispozici v kanceláři OÚ). 
 Žadatelem může být pouze vlastník nemovitosti. V případě spolu-

vlastnictví je potřeba souhlas všech spolumajitelů nemovitosti. 
 Vyrovnané závazky vůči obci (nemít např. dluhy na popelném). 
 Schválená kotlíková dotace od Krajského úřadu Plzeňského kraje. 
Maximální výše půjčky bude 70 000 Kč a o jejím poskytnutí bude 
vždy rozhodovat zastupitelstvo obce. Podrobný popis pravidel progra-
mu je na stránkách obce, příp. v tištěné formě k dispozici v kanceláři 
OÚ. S administrací potřebných dokumentů vám v případě potřeby po-
mohou pracovnice kanceláře obecního úřadu. Kdo ještě nemá zpraco-
vány podklady pro podání žádostí na Krajský úřad Plzeňského kraje, 
může se obrátit na některou z firem, které se přípravou dokumentace 
pro vyřízení kotlíkové dotace zabývají. 
Zahájení příjmu žádostí o dotace Krajským úřadem Plzeňského kraje 
je předpokládáno v průběhu října. Podmínky výzvy budou po červno-
vém zasedání rady PK zveřejněny na stránkách Plzeňského kraje. 

 

Jana Zuberová 

Nová služba pro seniory v obci - 
hodinový údržbář  
 

Obec Postřekov připravila program na podporu našich 
spoluobčanů staršího seniorského věku, tj. ve věku 75+ 
nebo seniorů ve věku 65+ a držitelů ZTP v případě, že 
žijí sami v domácnosti, ve věcech drobných domácích 
oprav zaměřených na základní údržbu a chod jejich do-
mu včetně zahrady. Program je orientovaný na druhy 
prací a činností, které si zmínění občané nejsou schopni 
zajistit sami nebo které jsou nad jejich síly a dovednosti. 
Uvedenou podporu se obec rozhodla poskytovat v té-
to době proto, že je dále větší problém obstarat si včas 
schopného opraváře, montéra nebo dělníka na drobné a 
základní opravy v domácnosti. Program je určen pro 
způsobilé žadatele zdarma a zajišťují ho zaměstnanci 

obce a smluvení řemeslníci.  
 

Poskytovaná podpora se týká zejména oblastí jako jsou: 
elektroinstalace, voda - odpad, zednické a obkladačské 
práce, tesařské a pokrývačské práce, truhlářské a nábyt-
kářské práce a ostatní práce běžné údržby. Jedná se o 
drobné opravy malého rozsahu. Žadatelé musejí žít v 
Postřekově a vykonávané práce budou probíhat výhradně 
v katastru obce Postřekov. Program startuje od 1. červen-
ce tohoto roku a je zcela v režii obce Postřekov. 
 

Podrobné informace k programu naleznete na webu ob-
ce, obecní vývěsce nebo na veřejných vývěsných mís-
tech. V případě zájmu nebo dotazů kontaktujte kancelář 
obce Postřekov na tel.: 379 796 219 nebo na emai-
lu: urad@obecpostrekov.cz, nebo osobně v kanceláři 
obce. 

Ondřej Cibulka 

Obec získá nový symbol 
 

V rámci programu Postřekovské pouti 
2019 bude požehnán jeden ze symbolů 
obce, kterým bude nově slavnostní obecní 
prapor. Slavnostní akt se uskuteční 
v sobotu 27. července 2019 u kaple sv. 
Jakuba přibližně v 13:15. Samotná akce 
začne ale již ve 12:45, kdy se zástupci ob-
ce, místních spolků, hostů a občané shro-
máždí na silnici u Bolfíků v horní části 
obce, odkud ve 13:00 vyjde slavnostní 
průvod směrem ke kapli za doprovodu 
dechové hudby Domažličanka. Po aktu 
žehnání bude průvod pokračovat směrem 
do sálu Hotelu U nádraží, kde od 14:00 
vystoupí Dětský soubor Postřekov a ná-
sledně bude k tanci a poslechu hrát decho-
vá hudba Domažličanka. Součástí akce je 
také doprovodný program pro děti. 
Chtěli bychom touto cestou pozvat všech-
ny občany obce, aby přišli společně s námi 
oslavit tuto důležitou chvíli a podpořili 
celou akci svou účastí v průvodu. Samo-
zřejmě budeme rádi, pokud nás půjde co 
nejvíce v krojích. Obecní prapor tu po nás 
zůstane i pro další generace a bude sym-
bolizovat nejen obec, jako samosprávní 
územní celek, ale bude vyjadřovat a pod-
porovat i sounáležitost všech občanů 
s naší obcí Postřekov.  

Jiří Knížek  
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Informace z červnového zasedání zastupitelstva  
 

Zastupitelstvo schválilo/zvolilo: 
 

 závěrečný účet obce a účetní závěrku obce za rok 2019,   
 člena kontrolního výboru - Ing. Jiřího Královce, 
 program pro seniory s názvem „HODINOVÝ ÚDRŽBÁŘ – SENIOR PROGRAM“, zkušebně bude spuštěn 

od 1. 7. 2019 do 31. 12. 2019, 
 poskytování bezúročných zápůjček do výše 70 000 Kč za podmínek dle zásad obce Postřekov pro poskytování 

bezúročných zápůjček na financování výměny stávajících ručně plněných kotlů na tuhá paliva za nové účinné 
nízkoemisní tepelné zdroje, 

 záměr prodat pozemek parc. č. 2603 a pozemek parc. č. 2584/2 k. ú. Díly, 
 zadání VZMR „Zateplení tělocvičny a balkonového hlediště Postřekov“ zhotoviteli Jiří Scheinkönig, 

35601 Sokolov, Heyrovského 1470, IČ: 03191176 za nabídkovou cenou 169 550 Kč bez DPH, 
 zadání VZMR „Rekonstrukce osvětlení tělocvičny“ zhotoviteli David Pospíšil, IČ: 73800546, Postřekov 369, 

345 35 Postřekov za nabídkovou cenou 112 260 Kč bez DPH, 
 zadání VZMR „Rekonstrukce obložení a podhledu stropu tělocvičny“ zhotoviteli Jiří Bernášek, Mlýnec 44, 

345 35 Postřekov,  IČ: 71999531 za nabídkovou cenou 262 970 Kč vč. DPH, 
 zadání VZMR „Sdružené služby na dodávku elektrické energie pro odběrná místa obce Postřekov a její pří-

spěvkovou organizaci“ dodavateli ENEKA s.r.o., 614 00 Brno - Maloměřice, Obřanská 915/101a, 
IČ: 27671267 za nabídkovou cenou 284 026 Kč bez DPH, 

 zadání VZMR „Výměna oken a dveří na budově obecního úřadu a kulturního domu“ zhotoviteli DAK cz, 
s.r.o., 318 00 Plzeň - Skvrňany, Křimická 1173/115, IČ: 25221507 za nabídkovou cenou 806 744 Kč 
bez DPH, 

 prodej pozemku parc. č. 342/38 k. ú. Postřekov, 
 uzavření smlouvy o spolupráci a součinnosti při realizaci plynárenského zařízení a o smlouvě budoucí nájemní 

se společností GasNet, s. r. o. pro lokalitu „Pod tratí“, 
 obecně závaznou vyhlášku č. 1/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství a o místním poplat-

ku z ubytovací kapacity s účinností patnáctým dnem po dni vyhlášení., 
 schvaluje přijetí finanční dotace z rozpočtu Plzeňského kraje do rozpočtu obce Postřekov ve výši 29 900 Kč, 
 vedoucího pracovní skupiny na rekonstrukci hotelu Ing. arch. Aleše Kuželku, který bude zejména svolávat a 

řídit schůzky pracovní skupiny. 
 

Zastupitelstvo neschválilo: 
 

 záměr prodat pozemek parc. č. 2585/1 k. ú. Díly, 
 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí: 
 

 závěrečný účet DSO Domažlicko za rok 2018, 
 závěrečný účet DSO pro odpadové hospodářství Lazce za rok 2018, 
 informace k dalšímu postupu na rekonstrukci základní školy – pokračují jednání k financování rekonstrukce, 

pokud se nepodaří zajistit dostatečné financování na rekonstrukci a výstavbu dle ideového konceptu, bude pro-
vedena rekonstrukce stávající budovy, 

 rozpočtové opatření č. 4/2019, 
 informace starosty:  

 prodej techniky ze ZŠ: sekačka bude prodána za cenu 10 000 Kč prvnímu zájemci, traktor TZ-4.K14 
bude znalecky oceněn a následně nabídnut za cenu obvyklou odpovídající stavu a vybavení. 

 územní studie veřejného prostranství – studie byla předložena odboru výstavby a územního plánování 
MěÚ Domažlice, čeká se na vyjádření dalších odborů ORP, 

 je dokončena většina oprav v interiéru kaple, v červenci proběhne úklid a nastěhování mobiliáře, tak aby 
byla kaple připravena na pouť, 

 areál bednárny je již v majetku obce, na plochu před „ocelokolnou“ bude přesunut kontejner na velko-
objemový odpad a plánuje se demolice zbytku areálu, 

 řeznictví bude provozováno společností EKO FARMA Uher spol. s.r.o. - Jaroslav Uher, 
 od 1. 1. 2020 dojde k zvýšení skládkovného na skládce Lazce o 150 Kč, z toho vyplývá nutnost úpravy 

místního poplatku za odpady, 
 přestavba objektu č. p. 179 – dosud nebyla schválena dotace na přestavbu na sociální byty, několikrát 

vrácena k přepracování rozpočtů, 
 schválena dotace na kulturní akce o pouti; v sobotu 27. 7. 2019 proběhne žehnání praporu. 

 
Petr Anderle 

Nejbližší akce v Postřekově 
14. 7.   Chospílský cyklotlon 

26. - 29. 7.  Postřekovská pouť 

3. - 4. 8. Memoriál J. Šerlovského ve fotbale 
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Opravy a úklid kaple 
 

Jak jsem již zmiňoval v informacích ze zastu-
pitelstva, většina oprav v interiéru je dokonče-
na, je vymalováno a už jen schází úklid a na-
stěhování mobiliáře. Na opravě se podílelo 
více podnikatelských subjektů a děkuji jim za 
realizaci a dodání materiálu na opravy. Na 
opravách se podíleli: 
 ŘEZNÍČEK & HOLÝ, DŘEVOVÝRO-

BA, spol. s r.o. - dodání řeziva 
 František Němec a Zdeněk Kešner – opra-

va krovu 
 Karel Váchal, Nový Kramolín – výroba 

podhledu 
 Zemědělská společnost Čerchov, a.s. – 

vnitřní omítky 
 Miroslav Blaščák a Ladislav Cibulka – 

lešení, tesařské a truhlářské práce 
 Josef Váňa – malířské a natěračské práce 
 Vladislav Marek, Němčice – krytina, po-

krývačské práce 
 

Do pouti pak bude i nová střešní krytina a na 
následující rok je v plánu oprava fasády a vit-
ráží. Chtěl bych Vás tímto požádat, vážení 
spoluobčané, kdo máte chuť a čas,  přijďte 
v sobotu 6. 7. 2019 od 09:00 pomoct s úklidem 
kaple. Děkuji. 

Petr Anderle 

Veřejné prostranství - schválení obec-
ně závazné vyhlášky  
 

Na zasedání zastupitelstva obce dne 21. 6. 2019 byla schválena 
obecně závazná vyhláška č. 1/2019 o místním poplatku za užívá-
ní veřejného prostranství a o místním poplatku z ubytovací kapa-
city. Touto vyhláškou se zpoplatňuje zvláštní užívání vymezené-
ho veřejného prostranství – jedná se mimo jiné o poplatky za 
umisťování skládek (stav. materiály, dřevo apod.), umisťování 
stánkového prodeje a různých zařízení cirkusů a lunaparků. Dále 
je vyhláškou zpoplatněno přechodné ubytování.  Podrobný výčet 
zpoplatnění, sazby a plochy jsou uvedeny ve vyhlášce. Věnujte 
prosím této vyhlášce pozornost, jelikož včas nezaplacené nebo 
neodvedené poplatky mohou být navýšeny až na trojnásobek a 
následně soudně vymáhány. 
 

U veřejného prostranství ještě zůstanu. Máme zde docela zažitý 
nešvar v podobě parkování na plochách trávníků veřejné zeleně, 
chodnících a různých vjezdech. Tímto parkováním dochází 
k poškozování trávníků a svým způsobem se jedná o vandalis-
mus. Apeluji na vás, abyste neparkovali na plochách trávníků 
veřejné zeleně a své „miláčky“ si zaparkovali do svých zahrad a 
dvorů. Toto se týká i parkování na zmiňovaných chodnících a 
vjezdech, kdy kolikrát ani nejde v ulicích projet osobním automo-
bilem, projít po chodníku a nemluvě o průjezdu složek IZS. Dě-
kuji, že se nad parkováním zamyslíte a najdete vhodné místo ve 
svém dvoře. Pokud se situace nezlepší, bude obec nucena přistou-
pit k přijetí obecně závazné vyhlášky na ochranu veřejné zeleně a 
dále řešit nezákonné parkování. 

Petr Anderle  

Už pár let jsme si se ženou po-
hrávali s myšlenkou na zkrášlení 
Mlýnecké kapličky a zušlechtění 
jejího okolí. Co bydlíme v Mlyn-
ci, tam často chodíme na pro-
cházky, a trápí nás její současný 
stav. Jsme proto rádi, že nový 
pan starosta nechal zjara prořezat 
původní cestu od Pampelišáku až 
ke dvěma vzrostlým letitým stro-
mům asi padesát metrů za kaplič-
kou. To nás nakoplo k tomu, že 
by bylo dobré toto poutní místo 
znovu více přiblížit občanům.  
 

Slyšeli jsme od prarodičů, že na 
Mlýneckou pouť zde dříve býva-
ly stánky, sloužily se mše a kaž-
doročně se tu scházela spousta 
lidí ze vsi a okolí. Od pana faráře 
a tety Kopeckých jsme dostali 
námět, že by bylo hezké zase mše 
u kapličky obnovit. Bylo rozhod-
nuto. Připravil se jednoduchý 
program s uvítáním pana staros-
ty, vystoupením dětského Náro-
dopisného souboru, povídání o 
stručné historii Mlýnce a samo-

zřejmě mší svatou. Nakonec jsme si pochutnali na čerstvém chlebu a koláčích. 
Za slunného počasí se nás sešlo asi sedmdesát a dobrá třetina byla krojovaných.  
 

Na závěr bych chtěl poděkovat těm, kteří se na přípravě akce podíleli. Zejména 
obecním údržbářům za vyklestění staré cesty a svoz laviček, Honzovi Jahnovi za 
upečení chleba, panu starostovi, panu farářovi, Národopisném souboru, Monice 
Baštářové za úklid a květinovou výzdobu a Martině Cibulkové za hladký průběh 
a organizaci. 
 

Pro další roky bychom rádi s Mlyneckou poutí u kapličky pokračovali a na obci 
už plánujeme razantnější kroky k zušlechtění tohoto, pro všechny postřekováky 
a mlynčáky, jedinečného místa. 

 Ondřej Cibulka 

Mlýnecká pouť u 
kapličky 
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Zápisky z chodsko-chorvatského 
víkendu 
 

Ve večerních hodinách, dne 31. 5., jsme se shromáždili 
v Trhanově na zámku, kde jsme společně netrpělivě oče-
kávali příjezd chorvatského autobusu. Do poslední chví-
le jsme hekticky uklízeli, čepili stoly a pobíhali z místa 
na místo nebo nervózně přešlapovali. Jejich výprava 
strávila den v Českém Krumlově prohlídkou památek, 
tak byli všichni už při příjezdu řádně utrmácení. Po 
úvodních objetích, přivítání, večeři a ubytování jsme se 
sešli v místním sále, kde jsme připravili improvizovaný 
výčep. Nejsilnější kusy vydrželi společně sedět, družit se 
a zpívat dlouho přes půlnoc. Dá se říct, že nezapomenu-
telný byl už první večer a to jsme měli celý program te-
prve před sebou. 
V sobotu jsme byli rozděleni do dvou skupin. První  
pekla koláče v jídelně základní školy v Postřekově. Týd-
ny dopředu jsme akci pečlivě plánovali, přesně jsme si 
rozdělili všechny úkoly a snažili jsme se předvídat ne-
předvídatelné. Upřímně – měli jsme opravdu velký 
strach, aby všechno klaplo a aby to byla hlavně zábava. 
Noc před tím jsme toho naspali jenom velmi málo. Asi 
každá postřekovská hospodyňka tuší, kde všude se dá při 
pečení koláčů narazit. Pokud vám při tom má ještě ně-
kdo koukat na ruce, stresu se nevyhnete. Nicméně nám 
se povedlo zvládnout úplně všechno. První pětikilovou 
dávku jsme zadělávali v pět ráno, druhou v sedm a 
v devět jsme již měly pečeno cca 100 koláčů. Všechno 
šlapalo bez sebemenšího zádrhele. Postupně z nás spadlo 
napětí a atmosféra v jídelně byla skutečně uvolněná a 
všichni jsme si společnou práci užívali. V devět ráno 
potom přijela chorvatská skupina. Přivítali jsme jí ochut-
návkou všech příchutí „rumů“ známé plzeňské značky. 
Každý člen od nás dostal darem kanafasovou zástěru a 
postupně všichni prošli připravenými stanovišti a společ-
nými silami jsme upekli dalších cca 50 koláčů. Po-
obědvali jsme ve stínu školní zahrady a teplé koláče 
v kombinaci s pivem a výbornou kávou nám postupně 
mizely pod rukama.  
 

Druhá parta byla v Postřekově doplněna naší skupinou a 
plný autobus vyrazil do Horšovského Týna na prohlídku 
zámku. Po shlédnutí zámeckých komnat nastoupili 
všichni opět do autobusu a vyrazili směr Čerchov. Poda-
řilo se nám získat povolení pro vjezd, a tak jsme se moh-

li nechat vyvézt až na samý vrchol. Tam nás čekal oběd, 
ale také výstup na Kurzovu věž. Počasí nám přálo a vý-
hled z ochozu rozhledny byl úžasný. 
Sobotní večeře Chorvatů proběhla na Babyloně. Podáva-
la se polévka, svíčková s knedlíkem, káva a dezert. My 
jsme mezitím v Postřekově připravovali sál a výčep na 
večerní zábavu. V 18:30 proběhlo v Postřekově přivítání 
účastníků zájezdu starostou obce a jejími zástupci na 
prostranství před OÚ. V úvodu zazněly obě hymny. Ne-
ubránili jsme se dojetí, zejména když naši hosté začali 
zpívat českou hymnu, byl to velmi silný okamžik. Násle-
doval zápis do pamětní knihy a společný přípitek. Ná-
sledně jsme zasadili před Špillarku strom přátelství – 
památeční lípu, která nám bude dlouho připomínat tyto 
chvíle. Ani tento okamžik se samozřejmě neobešel 
bez písničky.  
 

Večerní program v Hotelu byl pestrý. Mohli jste vidět 
předávání darů, vystoupení dětí, několik chorvatských 
vstupů, dospělý soubor, mohli jste si zatancovat při Ho-
ralce a mohli jste také ochutnat koláče, které jsme spo-
lečně s kávou podávali zdarma všem přítomným. Také 
jste poprvé mohli sedět na nových židlích – první vlaš-
tovce, která povede ke kompletní obnově sálu. Děkuje-
me za přízeň a za zájem všem sobotním divákům, snad 
se vám večer líbil a užili jste si všechno, co nabízel.  
 

V neděli v 10:30 jsme se společně zúčastnili mše 
v Trhanově, kde naši hosté zazpívali několik písniček. 
Poté už následoval zahradní piknik s grilováním na zá-
mecké zahradě trhanovského zámku. Počasí se nám vy-
vedlo tak moc, že jsme před sluníčkem dokonce museli 
utíkat do stínu, jak moc pálilo. Za rozpáleným grilem na 
přímém slunci stála četa statečných kuchařů, která nám 
všem připravila k obědu 40 kg masa, 12 kg klobás a 
spoustu dalších lahůdek. A věřte nebo ne, všechno jsme 
to snědli.  
 

Na závěr jsme si vyměnili dárky a nezapomněli jsme ani 
památeční společnou fotografii.  
 

Loučení bylo dlouhé a dojemné. Každý dostal sebou do-
mů koláč, a tak věřím, že v pondělí při snídani všichni 
vzpomínali na společně strávené chvíle. 
 

Zařídit tento víkend stálo všechny zúčastněné hodně sil a 
tímto jim za to ještě jednou děkuji, myslím, že výsledek 
stál za to. 

Jana Zuberová 
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Květen a červen u postřekovských hasičů 
 

Květen se nesl v duchu tréninků na okrskovou soutěž, kterou náš sbor pořádal 25. 5. Ačkoliv náš okrsek č. 12 patří 
počtem sborů k těm menším a většinou ne všechny jeho členské sbory mají na soutěžích svoje zastoupení, čítalo star-
tovní pole nakonec celkem 22 družstev v 7 kategoriích. Nejpočetněji obsazeny byly kategorie dětí, kde se družstvo 
našich mladších umístilo na třetím místě a družstvo starších na místě druhém. Naši nejstarší, tedy pánové z družstva 
veteránů, obsadili po urputném boji druhou příčku, kdy podlehli jejich tradičnímu rivalovi, veteránům z Dílů. 
V kategorii mužů nad 35 let vyhrálo družstvo domácích mužů, které navíc předvedlo nejrychlejší požární útok v celé 
soutěži. V hlavních kategoriích obsadily naše ženy první místo a muži místo třetí. Touto cestou bychom chtěli podě-
kovat fotbalovému oddílu TJ Sokol Postřekov, že nám umožnil soutěž uspořádat na hlavním hřišti a dále i všem di-
vákům, kteří v hojném počtu přišli sledovat a povzbudit sportovní výkony všech sportovců. 
 

V červnu jsme se potom podíleli na organizaci některých kulturních akcí, které se konaly na prostranství kolem hasi-
čárny. 1. 6. to byl další ročník Prakiády, 8. 6. zakončení dětského dne a 15. 6. Mlýnecká pouť. V sobotu 22. 6. se 
v Pařezově konalo další kolo Chodské hasičské ligy v TFA. Z našeho družstva nejtvrdších hasičů se nakonec účastnil 
jen sám šéftrenér Láďa Cibulka, který se v kategorii nad 30 let blýskl 3. místem. Mladí hasiči si pak v červnu dopřá-
vají trochu „odpočinku“ v podobě různých pěších a cyklo výletů a zároveň se všichni těší na tábor do Capartic, kam 
vyrazíme v 2. polovině srpna.  
 

Závěrem bych rád zmínil pár informací k pálení biologického odpadu. Neexistuje žádný právní předpis, který by pá-
lení biologického odpadu na zahradách povoloval, neexistuje ani právní předpis, který by tuto činnost výslovně zaka-
zoval. Je však třeba si uvědomit, že nelze pálit všechno.  
 dle zákona o ovzduší lze v otevřených ohništích spalovat jen dřevo, dřevěné uhlí nebo suché rostlinné materiály. 

Pálení plastů, gum či jiných materiálů obsahujících chemické látky (např. nalakované a naimpregnované dřevo a 
dřevotřísky obsahující pryskyřice) je obecně zakázáno zákonem č. 185/2001 Sb., O odpadech a stejně tak záko-
nem č. 201/2012 Sb., O ochraně ovzduší.  

 dalším souvisejícím předpisem je zákon č. 133/1985 Sb., O požární ochraně, který fyzickým osobám (občanům) 
výslovně nezakazuje pálení trávy, listí nebo větví na hromadách, ale plošné vypalování porostů na zahradách i 
ve volné přírodě (vypalování luk, mezí, křovinného nebo lesního porostu) tímto zákonem zakázáno je a ve 
správním řízení lze za jeho porušení uložit pokutu až 25 000 Kč. 

 dále by každý vlastník nemovitosti měl při případném pálení dbát ustanovení § 1013 zákona č. 89/2012 Sb.,  
Občanského zákoníku, podle kterého se vlastník musí zdržet všeho, co působí, že odpad, voda, kouř, prach, 
plyn, pach, světlo, stín, hluk, otřesy a jiné podobné účinky (imise) vnikají na pozemek jiného vlastníka (souseda) 
v míře nepřiměřené místním poměrům a podstatně omezují obvyklé užívání pozemku. 

 

Biologický odpad ze zahrad (trávu, listí a větve) lze využít i ekologickým způsobem. V malém množství je to vždy 
možné, vyžaduje to jen trochu zdravé námahy – nabízí se možnost založení vlastního malého kompostu, do kterého 
patří shrabaná tráva a listí, nastříhané či nasekané drobné proutí, naštěpkované silnější větve, také bio-odpadky 
z domácnosti. Pokud nechcete založit vlastní kompost, je možné využít valníků a kontejnerů umístěných v obci. V 
případě většího objemu biologického odpadu byla už dříve nabídnuta možnost požádat o přistavení valníku nebo 
kontejneru obec. 
 

Pokud se i přesto rozhodnete pálit na svém pozemku biologický odpad, prosíme o dodržování následujících zásad: 
 pálení provádí osoba starší 18 let a u pálení by měly být přítomny alespoň dvě osoby, 
 oheň je nutné hlídat po celou dobu pálení až po bezpečné uhašení, 
 ohniště by mělo být ohraničeno (např. kameny) a udržovat maximální výšku plamenů 2 metry, 
 dodržovat bezpečnou vzdálenost ohniště od zástavby a hořlavých předmětů (domy, auta, ploty, strniště, les 

apod.), 
 místo zabezpečit dostatečným množstvím hasebních prostředků (lopata, voda, písek apod.), 
 po skončení pálení bezpečně uhasit ohniště, 
 nechat volné příjezdové cesty vedoucí k místům spalování, 
 dodržovat zákaz pálení v období dlouhotrvajícího sucha nebo za větrného počasí. 
 

Fyzické osoby, které provádí pálení na svém pozemku sice nemají zákonem stanovenou povinnost každé pálení oh-
lašovat na územně příslušné operační středisko Hasičského záchranného sboru (tzv. KOPIS), nicméně pokud už plá-
nujete pálení většího množství biologického odpadu na své zahradě, důrazně doporučujeme pálení ohlásit. To lze 
provést prostřednictvím webové aplikace na adrese https://paleni.izscr.cz/paleni. Hlášení je vhodné provést 
s dostatečným předstihem a je potřeba uvést následující informace: datum a místo pálení, osobu, která je za pálení 
odpovědná + kontakt (mobilní telefon) a dobu po kterou bude pálení probíhat. Je vždy lepší mít pálení nahlášené, i 
když se pak třeba díky špatnému počasí neuskuteční než způsobit zbytečný výjezd hasičů, jejichž pomoc může být 
v dané chvíli potřeba někde jinde. Děkujeme za pochopení a přejeme klidné a pohodové prožití prázdnin a dovole-
ných. 
 

Za SDH Postřekov 
Jan Kreuz 

https://paleni.izscr.cz/paleni
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Kam kráčí Postřekov, aneb 
střípky z posledního zasedání 
zastupitelstva 
 

Události na červnovém zasedání mě donutily sepsat toto 
zamyšlení. Máme už skoro 8 měsíců nové vedení obce, 
ale poněkud mi chybí jasná vize dalšího rozvoje. Připadá 
mi, že se dělají jen líbivé kroky, které jsou na první po-
hled vidět, ale řešení jsou ve finále polovičatá a chybí 
jakákoliv koncepčnost a návaznost jednotlivých opatře-
ní.  
 

Pár příkladů z červnového zasedání: 
 

 zateplení střechy tělocvičny – na dotaz, zda byl pro-
veden statický výpočet únosnosti krovu bylo řečeno, 
že se na to byla vybraná realizační firma podívat a že 
to krov vydrží… OK, možná vydrží, ale možná ne… 
Budou pak záruky realizační firmy dostatečné? 

 

 výměna obložení v tělocvičně – určitě správný krok 
k obnově a zvelebení vnitřního prostředí haly, ale 
posouzení vlhkosti zdiva proběhlo opět jen tak, že se 
na to byla podívat potenciální realizační firma… Vlh-
kost možná teď viditelná není, ale ve zdivu (stavba je 
pokud se nepletu z roku 1964) být může, resp. se mů-
že vyskytnout třeba za 3 za 4 roky. Co pak? Argu-
ment, že se nové obložení dá přece rozebrat a sanaci 
dořešit dodatečně mně připadá poněkud lichý. 

 

 výměna oken u některých obecních budov (týká se 

budovy OÚ a hospody v hotelu) – na dotaz, zda byly 
zvažovány dispoziční úpravy bylo reagováno tak, že 
žádné úpravy dispozic nejsou potřeba a budovy tak, 
jak jsou, prostě vyhovují… Nikdo dále neposuzoval 
celkový technický stav nemovitostí, neplánují se ná-
vazná stavební opatření, která by mnohdy havarijní 
stav zlepšila 

 

 připravený projekt rekonstrukce staré školy na dům 
pro seniory je zdá se rovněž v nedohlednu. Veškeré 
dosavadní dotazy ohledně stavu projektu byly zahrá-
ny do autu s tím, že buď nebyl čas se dané věci dále 
věnovat nebo, že musí být znovu posouzeno, zda má 
projekt dle připravené projektové dokumentace smysl 

 

Ve výčtu by se asi dalo pokračovat, ale to není smyslem 
tohoto zamyšlení. Může si obec dovolit z veřejných fi-
nančních prostředků financovat polovičatá řešení? Vím, 
finance jsou vždy až na prvním místě (a obec jich nemá 
dostatek na sanaci všeho, co by bylo potřeba opravit a 
dokončit), ale ne všechna levná řešení jsou dobrá a 
v dlouhodobém horizontu trvanlivá. Řádnou a promyšle-
nou projektovou přípravou, případně rozložením finan-
cování v čase, lze ale finanční dopady jednotlivých akcí 
do rozpočtu obce zmírnit. 
 

Je mně jasné, že hodně lidí opět začne argumentovat 
oním oblíbeným „a co jsi pro to udělal ty“. Myslím si, že 
dost, ale momentálně jsem prostě nespokojen s tím, ja-
kým způsobem probíhá příprava a schvalování dalších 
projektů. 

Jan Kreuz  

Kam by kráčel Postřekov 
 

Zvažoval jsem, zda vůbec reagovat na článek „Kam krá-
čí Postřekov, aneb střípky z posledního zasedání zastupi-
telstva“. Ale nedalo mně to, jelikož zde nesouhlasím 
s autorem, na věc mám jiný názor a současně se chci 
ohradit i za ostatní zastupitele, protože jsem přesvědčen, 
že se rozhodují dle svého nejlepšího vědomí a svědo-
mí. Co se týče líbivých kroků, mně připadalo, že se líbi-
vé kroky prováděly loni před volbami – na srpen naplá-
novaná oprava zázemí tělocvičny a kaple, po letech zaas-
faltovaná díra a opraveno světlo u mateřské školky. Prá-
vě na kapli a tělocvičně bylo zřejmé, jak je „řádně a pro-
myšleně“ provedena projektová příprava, s  návazností 
na jednotlivá opatření.  Jen vícepráce na opravě zázemí 
tělocvičny činily 800 000 Kč bez DPH, což je jednou 
tolik oproti plánovanému rozpočtu. Výměna střešní kry-
tiny v loňském roce, dle zadávací dokumentace, měla 
současně obsahovat posouzení stavu krovu. Avšak žádné 
posouzení krovu nebylo provedeno a v připravené pro-
jektové dokumentaci na zateplení tělocvičny není ani 

zmínka o statickém výpočtu únosnosti krovu. Taková je 
pravděpodobně představa o řádné a promyšlené projek-
tové přípravě a koncepčnosti opatření.  
 

Obec si skutečně nemůže dovolit z veřejných finančních 
prostředků dělat polovičatá řešení, ale musí jednat s péčí 
řádného hospodáře a už vůbec si nemůže dovolit řešení 
neekonomická a megalomanská. Podřezávat suché zdi-
vo, zazdívat okna ve sklepě u budovy obecního úřadu, to 
mně skutečně nepřipadá jako ekonomické a koncepční 
řešení. Veškerá opatření na obecních budovách mají ná-
vaznost s finančním rozložením v čase a v návaznosti na 
předpokládané dotační tituly. Připravuje se plán projektů 
a opatření na jednotlivé roky do konce volebního období. 
Pokud bychom postupovali formou kompletních rekon-
strukcí budov v rozsahu, který ani není nutný, tak se 
k poslední obecní budově ani nedostaneme, protože buď 
spadne, nebo na to obec už nebude mít peníze. Více na 
obdobné články odmítám reagovat, převážně jsou účelo-
vé a neobsahují všechny relevantní informace. Přeji Vám 
všem krásné prázdniny a nezaujatý pohled na věc.  

Petr Anderle 

Cvičební rok je u konce 
 

Letošní cvičební rok byl pro nás náročný. Do tělocvičny 
jsme měli přístup až od nového roku, ale akcí naplánová-
no spoustu. Ale všechno jsme jsme zdárně zvládli! Po 
Tělovýchovné akademii, která se konala v květnu, jsme 
uspořádali ještě Okresní atletické závody, Kolečkiádu a 
Dětský den. Bohužel, jak už tomu bývá posledních něko-

lik let, počasí nám na atletiku moc nepřeje. Byli jsme 
nuceni  posunout o týden jak závody, tak i Kolečkiádu, a 
doufali přitom v lepší počasí.  
 

Okresní atletické závody se tedy uskutečnily ve středu 
22. 5. na fotbalovém hřišti. Sice nepršelo, ale na květen 
byla velká zima. I přesto přišlo závodit 76 dětí ve věku 
od 2 do 14 let. Všichni byli oceněni sladkou odměnou, 
kterou nám daroval místní obchod Coop. Vítězové obdr-
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50let Béčka 
 

Dne 18. 5. 2019 proběhla na hřišti 
vzpomínková akce k 50. výročí zalo-
žení B mužstva Sokola Postřekov. 

Jednalo se o hojně navštívenou akci. 
Přišli zakládající členové a hráči, 
kteří za B mužstvo hráli v dalších 
létech až po současnost. K poslechu 
a zpěvu hráli Švejdové a Mach. Ob-

čerstvení poskytl fotbalový oddíl, za 
což mu patří poděkování.  
 

Po úvodním vzpomínkovém projevu, 
kde se vzpomnělo na začátky a po 
uctění památky těch, kteří se oslavy 
nedožili, byla pozornost soustředěna 
na hřiště, kde šestice zakládajících 
členů kopala pokutové kopy proti 
současnému brankáři béčka. Na 
úvod prohlásil "nebudu vás šetřit". 
Nemusel. Dostal pět gólů a při střel-
bě kapitána jej od pohromy zachrá-
nilo břevno. 
 

Diskutovalo se a vzpomínalo na ce-
lých 50 let do pozdních hodin.  
 

Martin Kuneš 

želi diplom, kanafasový polštářek a pohár nebo medaili 
(podle věku). Děkujeme fotbalistům za poskytnutí areálu 
a za otevření stánku s občerstvením. Tyto závody jsou 
postupové. Vybrali jsme 24 dětí, které se umístili do 10. 
místa a měli chuť jet zkusit štěstí do Plzně na Krajské 
závody. Několik dětí onemocnělo, pár si to rozmyslelo a 
některé na domluvený sraz nedorazily. Tak v neděli 2. 
června odjelo zkusit štěstí 17 bojovníků pod vedením 
Veroniky Polákové, Jaroslavy Jindrové, Jana Pivoňky a s 
několika rodiči, kterým děkujeme za dopravu. Vytvořili 
4 družstva po 3 a zbylé děti závodili za jednotlivce a 
všichni si vedli velice dobře! Dvakrát stály na stupínku 
vítězů za družstvo a dvakrát za jednotlivce. Nejlépe si 
vedl Jan Rudlof, který si domů přivezl zlatou medaili a 
Dominik Tauber bronzovou. Dalších sedm dětí se umís-
tilo do 10. místa a zbývajících sedm do 20. místa. Nej-
větším úspěchem byl ale postup na Republikové závody 
pro naše 4 děti! Samozřejmě s radostí se 8. června ve 3 
hodiny ráno vypravili na cestu. Celý den byl našim čty-
řem statečným velkou oporou a doprovodem Miroslav 
Rýdl, tímto mu velice děkujeme!  Opět si nikdo nevedl 
špatně. Simona Knopfová se umístila na 13. místě, Vero-
nika Rýdlová na 21. místě, Jan Ruudlof na 19. místě a 
Jindřich Krulíkovský na 23. místě. Všem závodníkům 
moc gratulujeme a děkujeme za vzornou reprezentaci 
naší malé obce na druhém konci republiky!!! 
 

Ve středu 5. června, kdy se konala Kolečkiáda, bylo pro 
změnu "vedro" na padnutí. Ale naštěstí se dalo kam 
schovat, takže závody proběhly bez jakékoli újmy. Pro 
bezpečnost jsme se rozhodli, že závody časově rozdělí-
me pro mladší a starší, což byl dobrý tah. Nikdo nikoho 
neohrožoval, na maličké jsme měli více času se jim vě-
novat a starší to mohli pořádně rozjet. Malých závodníků 
se sjelo 28 a starších o hodinu déle 21. Nesměla chybět 
sladká odměna, diplom, omalovánky s tématikou první 
pomoci a malé plyšové zvířátko. 
 

Poslední akcí toho cvičebního roku, v sobotu 8. června, 
byl Pohádkový les uspořádaný ke dni dětí. Na startu děti 
skládaly s Večerníčkem novinové čepice než na ně přišla 
řada. Potom si vyzvedly kartičku s tabulkou, do které za 
splnění úkolu dostávaly obrázek nebo podpis a v cíli jí 

vyměnily za balíček. Trasa vedla přes Březí, cestou na 
Salaš zpět a kolem Tkalcovny do Hasičárny, kde byl cíl. 
Děti mohly v Pohádkovém lese potkat čarodějnice z Per-
níkové chaloupky, Anku a Rumcajse s Cipískem, Sně-
hurku a sedm trpaslíků, Vodníka Čepečka a Česílka, 
Křemílka a Vochomůrku, Pata a Mata, Karkulku s mys-
livcem a Macha se Šebestovou. Startem pro letošní rok 
prošlo pouhých 88 dětí. Všichni byli šikovní a s úkoly na 
stanovištích si hravě poradili. Jen nás trochu zarazilo, že 
děti neuměly uhodnout kdo jsme a z jaké pohádky. Jinak 
se dětský den velice vydařil, i počasí bylo tentokrát akor-
át a kdo měl chuť, mohl si v cíli opéct buřta a občerstvit 
se ve stánku v hasičárně. Tímto našim hasičům moc dě-
kujeme za poskytnutí prostoru, udržování ohně a otevře-
ní výčepu. A velký dík patří firmě Vladimír Švarc - pro-
vádění staveb, za finanční sponzorský dar, za který jsme 
dětem připravili balíčky, které obsahovali pitíčko, bon-
bony, sušenku a podle věku a pohlaví malý dárek. 
 

Nyní už nám zbývá Vám všem popřát hezké prožití let-
ních měsíců, dětem krásné prázdniny a my se na vás bu-
deme opět těšit zase v říjnu v naší čím dál tím krásnější 
tělocvičně :-) 

Monika Baštářová 
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Měsíc náborů 
 

31. 5. 2019 se v Postřekově uskutečnila akce Měsíc ná-
borů, kterou pořádá každoročně FAČR pro děti, budoucí 
fotbalisty a sportovce. Této akce se na stadionu Sokola 
Postřekov  zúčastnilo 160 dětí z Postřekova, Poběžovic a 
z Nového Kramolína. Na Postřekovském fotbalovém 
hřišti na děti čekalo 10 stanovišť, kde měly za úkol pro-
vádět různé sportovní aktivity, počínaje střelbou na 
brankáře, překážkové dráhy, fotbálek, přetahování lanem 
a mnoho dalších. Na vše dohlíželo několik pořadatelů a 
organizační  tým v čele s panem Václavem Sladkým z 
FAČR. Všechny děti dostaly na začátku kartičku, kde 
měly vypsáno deset stanovišť, a do které se jim započí-

távaly splněné úkoly. Po jejich absolvování si děti mohly 
dojít pro zaslouženou odměnu v podobě sladkostí a me-
daile, ze které měly obzvlášť velikou radost. Moc děku-
jeme firmě Steatit za sponzorský dar v podobě výbor-
ných koláčků pro děti. 
 

Největší odměnou pro pořadatele, byla radost a nadšení 
dětí. Musím poděkovat všem učitelům a pořadatelům za 
velikou pomoc při této akci, dále pak FAČR, že nám tato 
akce byla umožněna, a hlavně těm, kterých se tato akce 
týkala nejvíce, všem dětem. Doufám, že se nám v bu-
doucnu něco podobného povede zopakovat a bude opět 
naše hřiště plné malých sportovců. 

Za Sokol Postřekov  
Jindřich Kapic 


